
 

Bespreekpunten PvdA bij agendering schriftelijke vragen kansenongelijkheid. 

Uit de beantwoording van onze schriftelijke vragen, concluderen wij dat het college aan de ene kant 

de kansenongelijkheid wil bestrijden, maar aan de andere kant terughoudend lijkt te zijn met extra 

investeringen in strategische onderwijshuisvesting. Dit vinden wij als PvdA jammer. Te meer daar het 

college met ons van mening is dat de bouw van de nieuwe Oosterparkschool een middel om de 

segregatie tegen te gaan. Wij hebben daarom de volgende bespreekpunten. 

 

1. Vindt het college en vinden de andere fracties dat er komende jaren sneller en meer moet 

worden geïnvesteerd in onderwijshuisvesting? 

2. Wat vinden de fracties en het college van het bouw van de Oosterparkschool? Zijn zij het met 

de PvdA eens dat dit een inspirerend voorbeeld is voor andere wijken? 

3. Is het college en zijn de fracties het met ons eens dat strategischer kan worden gekeken waar 

nieuwe scholen in wijken en een centrale plek verdienen in de wijkvernieuwing? 

4. Wat vinden partijen van onderstaand plan van de PvdA? 

 

 

Ieder kind dezelfde kans begint op een goede school 

Groningen is onderwijsstad. Daar zijn we trots op. Onderwijs emancipeert. Onderwijs verbindt. 

Onderwijs kan maatschappelijke ongelijkheid tegengaan. 

De afgelopen vier jaar is veel aandacht gegaan naar innovatie in het (basis en voortgezet) onderwijs. 

De PvdA heeft dit gesteund. Vernieuwing is nodig om de belangrijke maatschappelijke taak van het 

onderwijs waar te maken. Twee thema’s binnen het onderwijs zouden wat ons betreft de komende 

jaren topprioriteit moeten hebben. 

 

1. De aanpak van tweedeling: samen naar school 

De basisschool is vaak het cement van de buurt. Wie een inclusieve samenleving nastreeft, begint bij 

de scholen. Wie nu naar het basisonderwijs in de stad kijkt, ziet dat de tweedeling is toegenomen. 

Wij zien en horen dit niet alleen op scholen, dit blijkt eveneens uit het rapport de Staat van het 

Onderwijs van april 2018. De tweedeling (de sociaaleconomische segregatie) in het basisonderwijs is 

de afgelopen jaren van alle steden in Groningen het sterkst toegenomen. Kinderen van laag- en 

hoogopgeleide ouders en ouders met lagere en hogere inkomens gaan in toenemende mate naar 

verschillende scholen. 

In Groningen wordt relatief veel tweedeling veroorzaakt omdat kinderen buiten de eigen wijk naar 

school gaan. Zonder te willen tornen aan de keuzevrijheid van ouders, denkt de PvdA dat er 

mogelijkheden zijn om het tij te keren. Naast de plannen om elk kind recht te geven op kinderopvang 

als voorschoolse voorziening en de inzet van brugfunctionarissen, zien wij ook het bouwen van 

nieuwe scholen en het samenvoegen van bestaande scholen als oplossing. Samen naar school gaan 

bevordert de kansengelijkheid en maatschappelijke integratie.  

 



2. Genoeg goede schoolgebouwen 

Het budget voor onderwijshuisvesting is al jaren aan de lage kant. Nieuwbouw van scholen laat vaak 

lang op zich wachten. De Starter moest bijna 10 jaar  wachten op nieuwbouw. De Borgmanschool 

wacht nog langer. De Tamarisk verliest leerlingen door de voortdurende vertraging van de 

nieuwbouw. De komende jaren wordt dit probleem alleen maar nijpender. Veel scholen willen 

verbouwen of groeien uit hun jasje. Bovendien worden er nieuwe eisen aan de gebouwen gesteld 

vanuit duurzaamheid, binnenklimaat en onderwijsinnovatie. Kortom: onze voorraad schoolgebouwen 

moet de komende jaren flink op de schop. 

De PvdA ziet goed mogelijkheden om beide doelen, samen naar school en de beschikbaarheid van 

genoeg goede schoolgebouwen, te combineren. Door gericht en verstandig te investeren in 

schoolgebouwen zorgen we ervoor dat de leer- en werkomstandigheden van kinderen en 

onderwijzers in een frisse en schone school verbeteren, en dat we aantrekkelijke scholen maken die 

bezocht worden door alle soorten leerlingen in de buurt. 

Wat ons betreft is de bouw van de nieuwe Oosterparkschool daarvoor het inspirerende voorbeeld: 

een moderne en aantrekkelijke school voor alle Oosterparkers! 

Om te zorgen dat dit inspirerende voorbeeld ook in andere wijken navolging krijgt, stelt de PvdA de 

volgende maatregelen voor. 

 

1. Een nieuw masterplan onderwijshuisvesting 2030. Wij willen in 2030 alleen nog maar topscholen 

in de stad. Gezamenlijk met de leraren en ouders willen we kijken waar schoolgebouwen aan moeten 

voldoen en daar een nieuw- en verbouwplanning op maken. Het huidige op normen en 

verordeningen gebaseerde huisvestingsplan moet op de helling en bij de tijd worden gebracht. 

 

2. Stel de scholen centraal in de wijkvernieuwing. Net als we doen bij de Oosterpark willen we er 

naar streven dat zowel oude als nieuwe bewoners van wijken hun kind naar de zelfde school sturen. 

Dit vraagt extra inzet waar de scholen voor moeten worden gecompenseerd. Ook kan nieuwbouw 

een dergelijk proces versnellen. 

 

3. Een ongedeeld Groningen begint op school. Leerlingen met achterstand en speciale problematiek 

zijn nu zeer ongelijk gespreid over onze scholen. Hoewel wij de vrije keuze van ouders blijven 

eerbiedigen, willen we er naar streven om dit gelijkmatiger over de scholen in de stad te spreiden. 

We willen geen scholen en schoolbesturen die elkaar gaan beconcurreren.  

 

4. We willen de nieuwbouw beter en sneller organiseren. We willen bij de gemeente een speciale 

schoolbouwmeester die als taak krijgt de nieuw en verbouw van scholen te regisseren. 

 

5. Scholen zijn ook het visitekaartje van de stad. Op het gebied van duurzaamheid en architectuur 

horen schoolgebouwen uit te blinken. Het is de taak van de gemeente (stadsontwikkeling, 

stadsbouwmeester) hierop toe te zien. Als dit extra kosten met zich medebrengt, mag dit niet ten 

koste gaan van het onderwijsbudget en moeten scholen hiervoor gecompenseerd worden. 



 

6. Schoolgebouwen horen qua binnenklimaat optimaal te zijn. Voor de werkomstandigheden van de 

leerkrachten, schoonmakers en voor de prestaties van leerlingen. 

 

7. Om deze ambities mogelijk te maken is volgens de PvdA extra geld nodig. Voor de komende vier 

jaar wil de PvdA structureel 2 miljoen, oplopend tot maximaal 5 miljoen extra investeren in 

onderwijshuisvesting.  

 


